
 

hom/jku, 17.06 2009 

 

Til stede: 

Arne Berg (Hobøl kommune), Einar Jensen (SK), Liv Kirstine Mortensen (vara - MD), Espen 

Koksvik (vara - MD), Even Vaboen (KRD), Magnar Tveit (Østfold fylkeskommune), Hans 

Støen (Bærum kommune), Ingunn Holm (RA), Jørn Kristian Undelstvedt (SSB), Lisbet Høgset 

(SSB), Svein Homstvedt (SSB) 

 

Inviterte deltakere: Marit Langen (BE), Anders Reinertsen (BE) 

 

Forfall: 

Dag Høgvard (MD), Bjørn Casper Horgen (MD), Øystein Nesje (MD), Tor Corneliussen 

(Bergen kommune), Asle Moltumyr (SHDIR), Ingerid Angell-Petersen (DN) 

 

Referat møte i KOSTRA-KNNM arbeidsgruppe 

Velkommen og godkjenning av dagsorden 

Dagsorden ble godkjent uten endringer. 

 

1. Klima inn i KOSTRA 

KS har et notat foreslått nye nøkkeltall inn i KOSTRA, i hovedsak basert på eksisterende data, 

men har i noen grad konstatert at det må til ny rapportering. 

 

KS konstaterer at MD og KS er godt samstemte. Vanligvis er KS en tilbakeholdne med å 

fremme innsamling av nye data og økende oppgavebyrde, men her er så ikke tilfelle. Notatet fra 

KS er nokså spisset, og det burde være rom for å gå videre. Kanskje bør 

avfallsspørsmålene/indikatorene modne litt. 

 

Kommunene har trykk på seg for å lage klimahandlingsplaner. Dette fordrer data som kan 

bekrefte om disse følges eller ikke. Spørsmål om risiko- og sårbarhetsanalyser kan gå greit også 

for små kommuner, mens en del andre tekniske spørsmål krever både opplæring og nye rutiner 

for å få fram gode tall. Eksempelvis er energikostnader til transport og oppvarming samme arten 

i KOSTRA, og det kan bli unøyaktige fordelinger. Man må starte sortering og registrering med 

utgangspunkt i artskontostrengen, og den må trolig ”miljøtilpasses” (på arts- og underartsnivå). 

Deretter må mengdedata ekstraheres/beregnes og rapporteres på KOSTRA-skjema. 

 

Homstvedt orienterte om prosessen siden forrige møte. MD har besluttet å opprette en 

arbeidsgruppe for å få etablert bedre klima/energi statistikk på kommunenivå. MD arbeider med 

veiledning for energibruk i bygg m.m. i samarbeid med ENOVA. MD synes notatet er bra i 

utgangspunktet, og har drøftet saken med SFT som mener at det kan fases inn i den videre 

prosessen med arbeidsgruppa for kommunetall. 

 

KRD er tvilende til mulighetene for å få gjennomslag for å detaljere mer i artskontoplanen.  

 

Energikontoen (180) er i dag tresifret. De fleste kommunene trenger firesifrede arter for intern 

økonomistyring. 

 



 

Kombinasjon av funksjons- og artskonto kan gi fordeling på forskjellige virksomheter. En del 

arealtall blir muligens registrert gjennom den kommunale eiendomsmassen. 

 

ROS-analyser på klimarelaterte problemstillinger kan rapporteres på skjema fra 2010. Det 

vurderes som en kurant sak å rapportere på. 

 

Artskontotilpasning krever at ev. skjemarapportering først kan finne sted fra 2011 for 2010. 

 

Alder på bygg er en faktor som kan slå kraftig ut på tallene for energiforbruket. Bør kunne 

gjenspeiles og hentes fra GAB.  

 

Fylkeskommunen virker uteglemt. Videregående skoler er blant de større energiforbrukerne. 

Kollektivtransporten i fylkene må ta utgangspunkt i KOSTRA samferdsel (skjema 50). 

 

Initiativ til samarbeid med arbeidsgruppene for kommunal eidendomsforvaltning og 

samferdsel skal tas med som punkt i kapittelet for videreutvikling av KOSTRA. Det skal 

undersøkes hva som er tilgjengelig av egnet informasjon om arealer i bygninger og trafikktall. 

 

Oppfølging: 

 

Ansvarlig Frist 

Artskontoplanen må ”miljøtilpasses” for å få 

informasjon om energibruk og tilhørende utslipp av 

klimagasser. Forslag til endringer må tas opp med 

Regnskapsgruppa for KOSTRA. 

 

(Innarbeides i arbeidsgruppas rapport under kapittel 

om videreutvikling.) 

SSB 30. juni 

Finne ut dato for neste møte i Regnskapsgruppa SSB 26. juni 

Arbeidsgruppene for eiendomsforvaltning og 

samferdsel må involveres for bistand til etablering 

av klima/energi-indikatorer i KOSTRA. 

 

(Innarbeides i arbeidsgruppas rapport under kapittel 

om videreutvikling.) 

SSB 

 

30. juni 

ROS-analyser kan rapporteres på skjema fra 2010. 

Innarbeides i utkast til skjema. 

 

SSB 30. juni 

 

2. Nye utgaver av skjema 20 og 51 

Utkast til skjemaer, utarbeidet på bakgrunn av innspill fra MD og RA, ble gjennomgått. Noen 

merknader som gjensto i utkastene ble avklart og mindre justeringer ble utført.  

 

Skjema 20 

 

Det ble diskutert om det er behov for to utgaver av skjema 20 for 2009, for å få en 

tilfredsstillende rapportering tilpasset både ny og gammel plandel i PBL. Det ble besluttet å 

innarbeide i utkast til skjema forslagene fremmet av Bærum kommune v/ Jørgen Torvald Havig. 

Hensikten er å ha en overgangsordning for 2009 (der både ny og gammel lov gjelder for hvert 

sitt halvår), og innarbeide spørsmål for 2009 som ikke videreføres for 2010. Se notat fra Hans 

Anton Støen (Bærum kommune) i møtepapirene. 



 

 

Info om antall reguleringsplaner – detaljregulering spm B2: Er det behov for informasjon om 

type område – boliger og næringsområder etc? I så fall må det formidles klare definisjoner på 

avgrensinger av hva som skal regnes med i de ulike arealkategoriene. 

 

For Biologisk mangfold (spm. H) er noen spørsmål fjernet fordi informasjonene kan hentes fra 

DNs naturbase. 

 

Skjema 51 

Noen tilpasninger til ny PBL ble foretatt. 

 

Under pkt. 2.1 er føyd til ”10 Klima / energi”. 

 

RA har lagt inn et forslag til tillegg i spørsmålstekst på 6.1 som ble tatt til etterretning og skal 

innarbeides. 

 

Oppfølging: 

 

Ansvarlig Frist 

Forslag fra Bærum kommune innarbeides i utkast til 

skjema 20. 

SSB 30. juni 

Spørsmål C.4: Feil referanse til PBL i dette 

spørsmålet  – finne ut hva som skal stå der og melde 

til SSB. 

 

KRD - Mortensen og 

BE - Reinertsen 

26. juni 

Skal spørsmålene i kap D ”Kart og oppmåling” 

opprettholdes? Tilbakemelding til SSB. 

 

Statens kartverk - 

Einar Jensen 

26. juni 

Forslag til spørsmålsformuleringer der hensynssoner 

etter PBL er inkludert. 

 

RA - Holm 26. juni 

Hva skjer med Meldingssaker – skal de ut for 2009 

eller 2010? Overføres til ”Søknad uten ansvar”? 

Forslag til eventuelle nye spørsmålsformuleringer for 

2009 må gis snarest. 

MD - Mortensen og 

KRD - Vaboen 

26. juni 

Tekst til veiledningen for avklaring av 

begrepsapparatet omkring landskap og kulturmiljøer. 

Dette gjelder særskilt spørsmål 8. 

 

MD - Mortensen og 

RA - Holm 

26. juni 

Dobbeltsjekke med DN om felt E og F skal 

opprettholdes i sin nåværende form. Kontakter så 

langt tyder på at formuleringene fortsatt kan stå. 

 

SSB 26. juni 

 

3. Forslag fra BE om byggesaksspørsmål i KOSTRA 

BE har tenkt at et utvidet spørsmålssett kan inkorporeres i dagens skjema, men har ikke gått i 

detaljer på skjemautformingen. 

 

Dersom det finnes og brukes elektroniske byggesøknader, bør dette være nokså uproblematisk. 

Men Hobøl kommune har innført slikt saksbehandlingssystem først i år. Et problem er at 

kommunene opererer enkeltvis inn mot leverandører av saksbehandlingssystemer. SSB kan 



 

virke standardiserende på slike løsninger ved å kreve statistikk levert på bestemte formater.  

(SOSI-koder virker tilsvarende.)  

 

BE har tatt ut et begrenset antall høyt prioriterte spørsmål som kommer til erstatning for et 

større skjema (”Brukerundersøkelsen”). De ønsker også mer fokus på ferdig behandlede saker 

enn på mottatte saker (som kan beholdes). 

 

KS støtter forslagene knyttet til byggesaksbehandling og tilsyn (som har vært et forsømt område 

i årevis).  

 

Saksbehandlingstid:  

ASSS mener at enkle tiltak og meldingssaker bør fjernes fra dagens statistikk over 

saksbehandlingstid. Videre finnes det i dag ikke saksbehandlingssystemer som automatiserer 

disse kategoriene. Et miniseminar høsten 2009 bør arrangeres, der leverandører, kommuner og 

SSB deltar, for å drøfte mulighetene for å få endringer og utvidelser av kommunenes 

saksbehandlingssystemer tilpasset KOSTRA-rapporteringen. 

 

I første omgang aksepteres BEs forslag om behandlede saker og tilsyn som har ført til rapport i 

rapporteringen for 2009. Spørsmålene om saksbehandlingstid står inntil videre som det er.  

 

Oppfølging: 

 

Ansvarlig Frist 

Forslag til utvidelser av byggesaksdelen i skjema 20 

med mer detaljerte spørsmål om 

byggesaksbehandling og om kommunenes 

tilsynsoppgaver. 

SSB 30. juni 

Arbeidsgruppas leder + et par medlemmer arrangerer 

miniseminar høsten 2009 for å drøfte mulighetene for 

å få endringer og utvidelser av kommunenes 

saksbehandlingssystemer tilpasset KOSTRA-

rapporteringen. 

 

SSB 15. sept 

Det legges inn i KOSTRA-rapporten et avsnitt om at 

det for byggesaksdelen vil legges opp til utvidelser 

av spørsmålene over noen år. 

 

SSB 30. juni 

 

4. Veiledningstekster 

Ble ikke behandlet. 

Oppfølging: 

 

Ansvarlig Frist 

MD og RA samarbeider – tar utgangspunkt i utkast 

tilsendt som møtedokument for 17. juni og sender 

felles forslag til SSB. 

MD - Mortensen og 

RA - Holm  

15. august 

 

5. Eventuelt 

Ingen saker til eventuelt. 


